

Referat fra bestyrelsesmøde den 12.12.2022 - kl.10.00 – Hos Rud og Ruth

Deltagere: Uffe Pedersen, Benny Rasmussen, Poul Bjerregaard, Susanne Kjeldsen, Minna Handberg, Ruth Laugesen,

Afbud: Rud på sygehuset 😞

Referent: Ruth Laugesen

1. Redegørelse for hvordan det ser ud med projekt 'Fremtidssikring af Nielstrup Museums bygning'.

- Indtil videre har vi fået tilsagn om midler fra 3 fonde: 171.550 kr. fra LAG, 165.000 kr. fra Elro og 100.000 kr. fra Norlys. Dvs. 436.55 kr. i alt. Dette beløb dækker de 343.100 kr. projektet er budgetteret til med næsten 100.000 kr. i overskud. Elro har givet tilsagn om at deres beløb kan gemmes til et senere projekt, hvis vi får midler nok andre steder fra.
- Vi har fået afslag fra Realdania, men afventer stadig at høre fra Aage og Louis-Hansens fond og Nordea.
- Tilsagnene betyder, at vi allerede nu har bedt 3 lokale håndværkere om at gå i gang med bestilling af varer til projektet og planlægning af udførelsen. Dvs. Jørgen Sørensen til tagrender og nedløbsrør, Jesper Kirkegaard til Kloakering og omfangsdræn og Mogens Berg, MTB, til det nye varmeanlæg.
- Kommunen vil hjælpe os med mellemfinansiering af projektet.

2. Susanne - fortæller lidt om økonomien

- Den 8.12.2022 har vi 50.847,05 kr. på bankkontoen.
- Vores næste beløb i kommunaltilskud kommer formegentlig i marts.
- Sidste gang Benny kiggede (for et par uger siden) var der ca. 900 liter olie tilbage i tanken) – forhåbentlig nok til at varme os igennem vinteren 😊.
- Vi er oppe på 76 medlemmer, som har givet 2.280 kr. i kassen i år. I vedtægterne står der at medlemskabet er for et kalenderår, og at hvis ikke medlemmerne har betalt det næste års medlemskab inden generalforsamlingen i maj, bortfalder deres medlemskab. Vi sender en reminder ud med indkaldelsen til generalforsamlingen. Til nye medlemmer, som har fået medlemskabet i julegave, må vi skrive ud og spørge om de er interesseret i at fortsætte deres medlemskab.
- Besøgsantal – Der var ca. 40 med til begge udstillings-indvielser, som viser at der er interesse for denne slags arrangement. Om det er foredraget, forplejningen eller udstillingen der trækker er uvis, men vi må kunne fortsætte med den kombination fremadrettet! 😊 Derudover kommer der besøgende drypvis, både inden for åbningstiderne og udenfor, efter aftale.
- Vi har fået 18 sponsorer – dog har kun 17 betalt. Den sidste har lovet at betale inden jul.

- Medlemsliste til ophængning på Museet. Vi klipper personoplysningen af de medlemslister vi har, og hænger dem op. [Ift. til medlemskort, må vi fortsætte snakken til næste bestyrelsesmøde.](#)

3. Hvad er der sket på museet i november og december 2022.

- Der er blevet optaget en TV-udsendelse om museet med Sig Ulrichsen fra Kanal Østjylland (kan ses på YouTube) og en radioudsendelse om jul, med afsat i vores juleudstilling, med Anders Laugesen. Den vises kl. 8.00 første juledag på P1 Dapradio.
- Åbningen af Juleudstillingen var en stor succes – med foredrag v. Anders Laugesen, Æbleskiver (doneret af Annette Hørup) og gløgg, og julesang med klaver til, spillet af Annette Hørup.
- Belysningen er blevet forbedret nogle steder. [Det arbejdes der videre på.](#)

4. Fremtidsplaner/ideer:

- Forslag om at lave en ny folder, ligesom den der blev husstands omdelt, men til at ligge rundt omkring på museer og andre offentlige steder, for at tiltrække flere besøgende. [Det kigger Ruth og Rud på.](#)
- Forslag om foredragsaftener på museet, et par gange i løbet af foråret. Det var ikke alle, der synes det var en god ide. Måske vil der ikke være nok interesse for det, eller måske vil der komme for mange, til at kunne være på museet. Vi kan starte med at [Ruth undersøger](#) om Peter Bavnshøj eller Dorte Kook Lyngholm vil komme og fortælle til generalforsamlingen i maj Peter om Voldums tilknytning til Clausholm gennem tiderne og Dorthe om Birkeretten på Clausholm.
- Forslag om at AOF kunne sponsorere et foredrag. Så kunne vi invitere en kendt person, der vil have en bred interesse, og det kunne holdes i Forsamlingshuset, hallen eller på ældrecentret. [Vi går alle i tænkeboksen – hvem kunne vi invitere?](#)
- Forslag om ny printer – **Poul har en gammel printer**, som ellers bare skal smides ud! Vi kom ikke rigtig frem til en beslutning. Det snakker vi om til næste bestyrelsesmøde.
- Forslag om bagagerumssalg i haven til sommer – [tages op igen til næste bestyrelsesmøde.](#)
- Forslag om trappelift – tages op igen senere. Måske er en brandtrappe en større prioritering. [\(Vi skal huske at se efter nøglen til kælder døren\)](#)

5. Udstillinger:

- Juleudstillingen tages ned til januar.
- Forslag til en ny udstilling til sommer: Evt. 3 forskellige udstillinger – folkedragter og hatte på stueetagen, lidt om bearbejdning og fremstilling af hør og uld i kælderen og barselspotter og anden keramik ovenpå.
- Forslag om involvering af skolebørn – blev afsporet af snak om manglende børn på skolen!! [Ruth tager en snak med skolen alligevel!](#)
- Kan vi evt. få tilladelse til at vise kort film fra YouTube om bearbejdning og fremstilling af hør og uld? – må undersøges nærmere [\(af hvem?\)](#)

6. Poul viser sponsortavlen:

Den ser rigtig flot ud – mangler bare en overskrift 'Tak til vores sponsorer' og et skilt i bunden med logoerne fra de tre fonde, der har bevilget midler til vores renoveringsprojekt.

Det laver Ruth og sender til Poul.

- Forslag om at invitere sponsorerne til at komme of se museet og evt. få lidt til ganen som tak for deres støtte. [Det snakker vi om til næste møde.](#)

7. Brusenichen fra Præstegården – er skilt ad og under renovering 😊.

8. Evt.

- Forslag om byvandring til sommer – evt. i juni, hvor vi kigger på historiske steder i Bramstup/Nielstrup og slutter af henne på museet med Kaffe i haven. [Det snakker vi videre om til næste møde.](#)

9. Frokost – Hjemmelavet squash og kartoffel suppe

Tak for god ro og orden sådan da! 😊

Ps. Undskyld til jer, der ikke kunne komme herfra igen!! Og.... En advarsel til alle, der overvejer at besøge os en vinterdag i snevejr!

Kør kun hernede, hvis I har vinterdæk på bilen!!

